
KAO AKADEMSKI KLUB VOLIMO ARGUMENTIRANE RASPRAVE. 

ARGUMENTI ISPRED SVEGA. 

TOME NAS JE UČIO I JEDAN OD NAJVEĆIH SVJETSKIH GOVORNIKA 

CICERON KOJI SE PITAO „ŠTO KORISTE ISPRAZNI ZAKONI BEZ PRIM-

JENE?“. I MI SE PITAMO ISTO PITANJE. 

GRAD JE NAPREDAN TAMO GDJE VLADAJU RED I ZAKON. 

MI RADIMO ZA NAPREDAK GRADA. OVO SU NAŠI ARGUMENTI:

1. ALI AFCU NIJE ČLAN SPLITSKOG SAVEZA SPORTOVA?
AFCU JE SUKLADNO ČLANKU 57. ZAKONA O SPORTU, (NN BROJ 71/06, 124/10, 124/11, 

86/12, 94/13, 85/15 I 19/16), ČLAN SPLITSKOG SVEUČILIŠNOG SPORTSKOG SAVEZA OD 

2008. GODINE. SUKLADNO ČLANKU 48., STAVAK 2.  ZAKONA O SPORTU,  (NN BROJ 71/06, 

124/10, 124/11, 86/12, 94/13, 85/15 I 19/16) SPLITSKI SVEUČILIŠNI SPORTSKI SAVEZ JE PUNO-

PRAVNI ČLAN SPLITSKOG SAVEZA SPORTOVA OD 2007. 

2. ALI AFCU NE PODLIJEŽE ISTIM PRAVILNICIMA I KRITERIJIMA? 
KAKO ĆE GRAD ONDA GRAD SPLIT FINANCIRATI KLUB KOJI NIJE 
DIREKTNI ČLAN SPLITSKOG SAVEZA SPORTOVA? 
SLAŽEMO SE S PRAVILNICIMA I KRITERIJIMA KAKVE GOD POSTAVITE UKOLIKO ISTI OSIGU-

RAVAJU RAVNOPRAVNOST. NAŠ MATIČNI SAVEZ  - SPLITSKI SVEUČILIŠNI SPORTSKI SAVEZ 

STOJI NA RASPOLAGANJU ZA USKLAĐIVANJE SVIH KRITERIJA, PRAVILNIKA I DRUGIH AKATA 

SUKLADNO NAPUTCIMA RELEVANTNIH INSTITUCIJA. 

     ALI, AFCU…



3. ALI AFCU JE ČLAN SPLITSKOG SVEUČILIŠNOG SPORTSKOG 
SAVEZA KOJI  JE DOBIO POVEĆANJE U PRORAČUNA ZA 140.000,00 
KN?
U PRIJEDLOGU PRORAČUNA GRADA SPLITA ZA 2019. GODINU POD PROGRAMSKOM STAV-

KOM JAVNIH POTREBA U SPORTU 01 – 01 – 09  JE PREDVIĐENO POVEĆANJE NAŠEM 

MATIČNOM SAVEZU ZA 140.000,00 KN. HVALA NA ISPUNJENJU DUGOGODIŠNJIH ZAHTJEVA 

NAŠEG MATIČNOG SAVEZA ZA POVEĆANJEM SREDSTAVA TEMELJNIH AKTIVNOSTI. UKOLIKO 

JE SPOMENUTO POVEĆANJE, SUPROTNO OPISNOM OBJAŠNJENJU PRIJEDLOGA PRORAČU-

NA, NAMIJENJENO AFCU – U TO JE I DALJE SAMO 36% SREDSTAVA KOJA DOBIJU PRVOLI-

GAŠI U ISTOM SPORTU. ZAŠTO BI NETKO DOBIO 64% VIŠE OD NAS, A NASTUPAMO U ISTOJ 

LIGI?

4. ALI AFCU SE MOŽE FINANCIRATI TIM NOVCEM? SPLITSKI 
SVEUČILIŠNI SPORTSKI SAVEZ OD GRADA JE DOSADA PRIMAO 
240.000,00 KN DOK JE U NOVOM PRIJEDLOGU IZNOS POVEĆAN NA 
380.000,00 KN.  
KAO ŠTO SMO PRETHODNO NAGLASILI, SPOMENUTA PROGRAMSKA STAVKA GODINAMA JE 

NAMIJENJENA NATJECANJIMA U SVEUČILIŠNOM SPORTSKOM SUSTAVU  - TEMELJNIM AKTIV-

NOSTIMA SAVEZA:

- NATJECANJA NA SVEUČILIŠTU U SPLITU– UNISPORT SPLIT;

- MEĐUSVEUČILIŠNIM NATJECANJIMA – UNISPORT HRVATSKA;

- NATJECANJA EUROPEAN UNIVERSITY SPORTS ASSOCIATION – EUROPSKA PRVENSTVA;

- TROŠKOVIMA UREDA I STRUČNOG OSOBLJA.

SAMO 18 %  TROŠKOVA SPOMENUTIH PROJEKATA U 2018. GODINI BILO JE ZATVORENO IZ SPOMENUTOG 
IZVORA. TREBA ZNATI RAZGRANIČITI TROŠKOVE KOJE SPLITSKI SVEUČILIŠNI SPORTSKI SAVEZ TROŠI NA SUD-
JELOVANJE U SVEUČILIŠNIM NATJECANJIMA I ORGANIZACIJU ISTIH  I TROŠKOVE AFCU-A KOJI NASTUPA U 
PRVOJ MALONOGOMETNOJ LIGI KOJA JE POD OKRILJEM HNS-A, ODNOSNO U NACIONALNOM SPORTSKOM 
SUSTAVU. ZA TROŠKOVE NATJECANJA U NACIONALNOM SPORTSKOM SUSTAVU U PRIJEDLOGU JAVNIH POTRE-
BA U SPORTU GRADA SPLITA ZA 2019. JE PREDVIĐENO 11.000.000,00 KN, A ZA FINANCIRANJE A ZA SUFINAN-
CIRANJE STRUČNOG RADA DODATNIH 6.700.000,00 KN. JE LI MOGUĆE DA ZA AFCU NEMA NI KUNE?

     ALI, AFCU…



5. ALI AFCU PRIMA I SREDSTVA OD SVEUČILIŠTA?
TOČNIJE PRIMAMO SREDSTVA OD UPISNINA STUDENTA SVEUČILIŠTA U SPLITU. ZA TROŠK-

OVE FUNKCIONIRANJA KLUBA U 2018. GODINI SMO PRIMILI UKUPNO 97.576, 29 KN. PRAKSA 

SVIH ZDRAVIH I ODRŽIVIH PROJEKTA U SPORTU TE PREPORUKA SVIH AUTORITATIVNIH INSTI-

TUCIJA U EUROPSKOM SPORTU JE ŠTO VEĆI BROJ IZVORA FINANCIRANJA. OVLAŠTENE 

OSOBE AFCU – A PREUZIMAJU SVE PRAVNE ODGOVORNOSTI PO PITANJU EVENTUALNOG 

NEDOZVOLJENOG DVOSTRUKOG FINANCIRANJA. TRANSPARENTNOST JE NAŠA FURKA.

6. ALI AFCU JE AKADEMSKI - STUDENTSKI KLUB. KAKO MOŽETE 
IMATI MLAĐE UZRASNE KATEGORIJE? (UVJET FINANCIRANJA OD 
STRANE SPLITSKOG SAVEZA SPORTOVA)?
SVEUČILIŠTE U SPLITU OVE JE GODINE UVRŠTENO MEĐU 8 NAJBOLJIH U EUROPI ŠTO JE NA 

PONOS CIJELOJ HRVATSKOJ, A PRVENSTVENO NAŠEM GRADU KOJI IMA PRILIKU PRIVUĆI 

STRANE STUDENTE I STUDENTE IZ HRVATSKE DA ODREĐENI PERIOD ŽIVOTA PROVEDU U 

SPLITU. ZA OVAJ USPJEH JAKO JE BITNA VIDLJIVOST SVEUČILIŠTA I PONUDA KOJU 

SVEUČILIŠTE NUDI. JEDNA OD PONUDA MORA BITI I SPORT.  IMA LI BOLJE VIDLJIVOSTI I 

PROMOCIJE SVEUČILIŠNOG SPORTA OD KLUBA KOJI NASTUPA U PRVOJ LIGI? TEŠKO. IZ TOG 

RAZLOGA I IMAMO MLAĐE UZRASNE KATEGORIJE KAKO BI MLADE IZVRSNE SPORTAŠE KOJI 

ŽELE PARALELNO VODITI I AKADEMSKU KARIJERU PRIVUKLI DA OSTANU STUDIRATI U SVOM 

GRADU. DUGOROČNO TO DONOSI BENEFITE I SVEUČILIŠTU I GRADU SPLITU. IAKO SMO 

AKADEMSKI KLUB TO NE ZNAČI DA OKUPLJAMO ISKLJUČIVO STUDENTE. NAŠI STUDENTI SU 

IZVRSNI STRUČNJACI ZA PROVOĐENJE TRENAŽNOG PROCESA MLAĐIH UZRASNIH KATE-

GORIJA. OSIM SPORTSKOG RAZVOJA NAŠ OMLADINSKI POGON ĆE BRINUTI I O OBRAZOV-

NOM RAZVOJU POJEDINCA PA ĆEMO NA TAJ NAČIN UPOTPUNITI NAŠE DRUŠTVENO – 

ODGOVORNO DJELOVANJE. DAKLE, NE POSTOJI ZAKONSKA PREPREKA ZBOG KOJE NE BI 

MOGLI IMATI SVE UZRASNE KATEGORIJE, A S DRUGE STRANE NE BI SE MOGLI NATJECATI U 

SUSTAVU HRVATSKOG NOGOMETNOG SAVEZA DA IH NEMAMO. PUSTITE NAS DA ODGAJAMO 

AFCU DICU.

     ALI, AFCU…



7. ALI AFCU JE ČLAN SPLITSKOG SVEUČILIŠNOG SPORTSKOG 
SAVEZA, A IZDACI LOKALNE SAMOUPRAVE ZA SVEUČILIŠNI SPORT U 
DRUGIM SREDINAMA U RH SU MANJA OD IZDATAKA ZA SPLITSKI 
SAVEZ?
PRVO I PRVO NIJE ISTINA, INFORMIRAJTE SE MALO BOLJE. STAVITE NA PAPIR ŠTO SVE ORGA-

NIZIRA  SPLITSKI SVEUČILIŠNI SPORTSKI SAVEZ, KAO I BROJ DIONIKA I BIT ĆE VAM JASNA 

NEPROPORCIJONALNOST  IZDATAKA GRADA SPLITA U ODNOSU NA DRUGE JEDINICA LOKA-

LNE SAMOUPRAVE U SVEUČILIŠNIM SREDINAMA. NA KRAJU KRAJEVA  MOŽEMO LI U NEČEMU 

BITI PRVI ILI NAJBOLJI? U SEGMENTU SVEUČILIŠNOG SPORTA SPLIT JE LIDER U HRVATSKOJ 

TE AUTORITET U EUROPSKIM OKVIRIMA. PONOSNI SMO NA TO I ODGOVORNO TVRDIMO DA 

PO BILO KOJIM KRITERIJIMA KOJI PODRAZUMIJEVAJU OSNOVE DRUŠTVENE ODGOVORNOS-

TI DOBIVAMO PREMALO U POSTOTNOJ VRIJEDNOSTI U ODNOSU NA DRUGE PRORAČUNSKE 

KORISNIKE.

8. ALI AFCU JE PRETHODNE GODINE IGRAO U DRUGOJ LIGI, A 
PREMA KRITERIJIMA I PRAVILNICIMA SE GLEDAJU REZULTATI OD 
PROŠLE GODINE. KAKO JE SVEUČILIŠNI SAVEZ IPAK DOBIO NAM-
JENSKO POVEĆANJE OD 140.000,00 KN! 
ISTO NIJE NAVEDENO U PRAVILNICIMA DOSTUPNIM ČLANOVIMA SKUPŠTINE SPLITSKOG 

SAVEZA SPORTOVA, NI U PRAVILNICIMA DOSTUPNIM NA WEB –U, KAO NI VIDLJIVO IZ PRAKSE 

DOSADAŠNJIH PRORAČUNA. U 2018. GODINI IGRAMO KAO PRVOLIGAŠI, A U SUSTAVU FINAN-

CIRANJA NISMO BILI NI KAO DRUGOLIGAŠI U 2017. GODINI. UKOLIKO JE NAVEDENO IPAK 

ISTINA IŠČEKUJEMO PISMENU POTVRDU U OBLIKU OBVEZUJUĆEG PRAVNOG AKTA DA NIJE 

RIJEČ O DISKRIMINACIJI STUDENTA NEGO O  SUSTAVU KOJI MI MLADI NE RAZUMIJEMO, TE 

DA NE TREBAMO BRINUTI ZA NAŠU RAVNOPRAVNOST S DRUGIM KLUBOVIMA SUKLADNO 

NAŠIM REZULTATIMA U BUDUĆNOSTI. UKOLIKO SE NE VARAMO RASPRAVLJAMO O PRO-

RAČUNU GRADA SPLITA ZA 2019., A MI ĆEMO 2019. BITI PRVOLIGAŠI, A PO ODLIČNOJ IGRI 

KOJU PRUŽAMO PRVA LIGA NAS SE NEĆE TAKO LAKO RIJEŠITI.

IONAKO NE TRAŽIMO IZNOS NEGO SUSTAV.

     ALI, AFCU…


